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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Υπουργό Εθνικής Άμυνας κ. Ν. Δένδια 

Θέμα: Υλοποίηση του προγράμματος αναβάθμισης και 
εκσυγχρονισμού φρεγατών τύπου ΜΕΚΟ 

Σύμφωνα με πληροφορίες που είδαν το φως της δημοσιότητας, από την 

πρόσφατη διευρυμένη σύσκεψη που διοργανώθηκε υπό τον Γ.Γ. ΥΠΕΘΑ, 

με τη συμμετοχή στελεχών της στρατιωτικής ηγεσίας, καθώς και 

εκπροσώπων της Γερμανολλανδικής κατασκευάστριας κοινοπραξίας των 

φρεγατών τύπου ΜΕΚΟ, έχει αποφασιστεί η ανάθεση της εκτέλεσης του 

προγράμματος αναβάθμισης των φρεγατών στα Ναυπηγεία Σαλαμίνας, 

με προϋπολογισμό που εκτιμάται ότι υπερβαίνει τα 800 εκατομμύρια 

ευρώ.  

Το πρόγραμμα, το οποίο είχε αρχικά προϋπολογιστεί στα 605 

εκατομμύρια ευρώ, έχει τροποποιηθεί σε όρους κόστους και διάρκειας, 

προβλέποντας σημαντική εγχώρια συμμετοχή, βάσει των προβλέψεων 

του άρθρου 36 του ν.3978/2011, περί ασφάλειας αφοδιασμού και σε 

εφαρμογή των επιταγών της Εθνικής Αμυντικής Βιομηχανικής 

Στρατηγικής και του Εθνικού Αμυντικού Σχεδιασμού που αναφέρονται 

στη στήριξη της εγχώριας αμυντικής τεχνολογικής και βιομηχανικής 

βάσης. 
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Επισημαίνεται, ότι για την ενεργοποίηση του συγκεκριμένου 

προγράμματος ενημερώθηκε από τον αρμόδιο Υπουργό Εθνικής Άμυνας, 

κ. Νικόλαο Παναγιωτόπουλο, πριν από ένα χρόνο (στις 7 Απριλίου 2023) 

η  Ειδική Διαρκής Επιτροπή Εξοπλιστικών Προγραμμάτων και Συμβάσεων 

της Βουλής.  

Ωστόσο, οι τελευταίες εξελίξεις και η αύξηση του προϋπολογισμού 

απαιτούν περαιτέρω διευκρινίσεις και εξηγήσεις, από τη στιγμή που 

συνεπάγεται 30% αύξηση επί του αρχικού προϋπολογισμού. 

 Με δεδομένα τα ανωτέρω, όπως και την εκ νέου ενημέρωση της 

αρμόδιας επιτροπής εξοπλιστικών προγραμμάτων και συμβάσεων της 

Βουλής 

ΕΡΩΤΑΤΑΙ Ο κ. ΥΠΟΥΡΓΟΣ 

1. Για ποιο λόγο δεν συμμετείχε η ΓΔΑΕΕ στην κρίσιμη σύσκεψη, παρότι 

εκείνη είναι ο βασικός φορέας για τις διαπραγματεύσεις με την 

κοινοπραξία; 

2. Πώς δικαιολογείται η απόφαση για τη σημαντική αύξηση του 

κόστους του προγράμματος από 605 εκ. € σε πάνω από 800 εκ. € και 

ποιος φορέας ευθύνεται για την διαπραγμάτευση του κόστους 

υλοποίησης του προγράμματος και τον τελικό προσδιορισμό του 

ύψους του τιμήματος; 

3. Ποια μέτρα προτίθεστε να λάβετε για την εγγύηση της συμμόρφωσης 

του προγράμματος με τις προδιαγραφές που έχουν τεθεί και τις 

χρηματοδοτικές προβλέψεις που έχουν ήδη ανακοινωθεί; 

4. Με ποιες Ελληνικές εταιρείες έγιναν διαπραγματεύσεις και ποια 

κριτήρια ζητήθηκαν να πληρούνται (όπως πχ η εκτέλεση αμυντικών 

έργων αντίστοιχου μεγέθους ή η ύπαρξη κατάλληλων υποδομών 



χωρίς επιπλέον επιβάρυνση του Ελληνικού δημοσίου), ώστε να 

διασφαλιστεί η πραγματική δυνατότητα υλοποίησης του έργου, αλλά 

και η απαιτούμενη ασφάλεια εφοδιασμού; 

 

Ο Eρωτών Bουλευτής 

 

Μιχάλης Κατρίνης 

 




